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Vastab VÄINO PALLUM

Väikeste 2–3 mm suu-
ruste pahkade teket 
ploomipuu või kreegi 

lehtedel põhjustab ploomi-
puu-pahklest (Eriophyes si-
milis). Kahjur on väike, pal-
ja silmaga nähtamatu valk-
jas, umbes 0,2 mm pikku-
ne käävja kehaga lest. Va-
rakevadel tungib ta noorte 
lehekeste alumiselt pinnalt 
lehekoesse ja imeb seal tai-
memahla.

Imemisel lehekoesse val-
guva sülje toimel moodus-
tuvadki lehe alaküljel paha-
kesed. Need on algul halli-
kasrohelised, hiljem värvu-
vad aga punakaspruuniks. 
Pahkade vastas lehe ülakül-
jel on sageli väike paksuser-
valine ava. See koht on ümb-
ritsevast lehekoest heledam 
ja veidi sisse vajunud.

Kahjuri arvukal esinemisel 
lehed deformeeruvad ja või-
vad lõpuks ka pruunistuda.

Ploomipuu-pahklest talvitub 
valmikuna pungasoomuste all 
või puuokste korba all. Puude 

õitsemise lõpul siirduvad les-
tad noorte lehekeste alaküljele 
ja tungivad lehekoesse.

Suve jooksul annab kahjur 
mitu põlvkonda. Tema pal-
junemist soodustavad soo-
jad mõõdukalt niisked ilmad. 
Kahjustust esineb ühel ja sa-
mal puul mitu aastat järjest. 
Lest levib istikutega ja aias 
kandub edasi tuulega. See 

kutsumata külaline on sage-
dasem vanemate ning hool-
damata aedade ploomi- ja 
kreegipuudel.

Tõrjeks kahjuri rohke esi-
nemise korral pritsige puid 
varakevadel lehepungade 
paisumise ajal parafiiniõli 
preparaadiga Neko Kevad-
prits (300 ml/10 l). Sellega 
hävitate ka ploomipuu kõi-

ge sagedasema kahjuri – le-
hetäi talimunad.

Teisteks tõrjevahenditeks 
on Karate Zeon (6 ml/10 l), 
Mavrik 2F(6–8 ml/10 l) või 
Fastac 50 (8–10 ml/10 l). 
Kahjuritega vähe asustatud 
puudelt korjake kahjustatud 
lehed suvel ära või lõigake 
üksikud oksad välja ning põ-
letage. 

Teie soovitud nõuan-
ne ilmus 4. augus-
til 2005 Targu Talitas  

nr 31. Olete ise nutikalt oma 
konteineritaimi äravettimise 
eest kaitsta püüdnud. Ega 
palju muud annagi sel puhul 
teha. Tihenenud ja õhuvae-

se märja mulla parandami-
seks suruge taimede vahele 
kokteilikõrsi. Nende läbi vä-
heneb niiskusehulk ja para-
neb õhustus. 

Enam ohus on peenelehi-
sed lilled, sest lopsakad lehed 
katavad enamasti istutusnõu 

ning need juhivad vihmavee 
üle ääre ja see ei pruugi mul-
da sattuda.

Tähelepanelik tasuks olla 
suurte sajuhoogude ajal − 
kui lausa kallab alla, ei suu-
da vihmaveetorud kõike vas-
tu võtta ja vesi tuiskab oja-

dena katuselt maha. Niisu-
gust koske ära hoida ei saa, 
küll aga lillenõusid ohutu-
masse paika nihutada. Upu-
tuse läbi saavad ka peenra-
lilled kannatada, seepärast 
leidke neile tulevikus sobi-
vam asukoht. 

Moondunud kreegilehed
Mul on aias kaks noort kreegipuud, mis tänavu esimest korda õitsesid. Ka vilju on veidi 
küljes, kuid kõik lehed on näsadega rikutud. Pritsisin küll Decisega, kuid asjatult. Kas 
tegu on putuka või haiguse tekitatud kahjustusega? Mida peaksin tegema? Ise ei oska 
midagi ette võtta.

Aiavaasis lilled upuvad
Olen otsinud, aga pole üles leidnud õpetust, mida Targu Talita kunagi andis juhuks, kui 
vihm suured lillepotid üle ujutab. Väiksemad amplililled olen katuse alla tõstnud, mõ-
ned kergemad potid külili keeranud ja vett ettevaatlikult välja nõrutanud, aga suurest 
savivaasist jõud üle ei käi. Olen taimede vahele mulda mõned kivikesed sokutanud nii, et 
koukisin lusikaga mulda ära 10 cm sügavuselt ning pistsin aukudesse suuremaid killus-
tikutükke. Katsin need pärast kuiva istutusmullaga. Loodan, et kordate seda soovitust, 
sest arvatavasti vajavad hüva nõu peale minu teisedki lugejad.

Vastab TARGU TALITA

Pahad on algul hallikasrohelised, hiljem punakaspruunid. 
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